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Referat 
Bestyrelsesmøde i TFE bestyrelse den 2023.09.26 
Til stede: Vivi Thorndal (VT), Kiss Nielsen (KN), Martin Brask-Holm (MBH), Jonas Gindesgaard (JG), Lars A. 
Jacobsen (LJ) , Pernille Kallehave (PK), Sofie Kock Jensen (SKJ), Aase Møller (AM), Thomas Pedersen (TP, 
referent) 
Fraværende: Dennis T. Rasmussen (DTR), Dorthe Dugbæk (DD, efterskole), Julie Farlov (JF), Lenette 
Bendtsen (LB), Vibeke Lemming Høy (VH), Pernille Thestrup (PT) 
 

1. Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde 
Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde den 2023.08.24. 
Referat godkendt. 
 
 

Godkendt 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Nyt punkt og ændring til punkt. 
 
”Uddelegering af lønforhandling for forstander og afdelingsledere til økonomiudvalget”. 
Bliver nyt pkt 13.  
 
Punkt 5 ændret til: ”Forhøjelse af indmeldelses- gebyr og skolepenge i efterskolen”. 
Dagsorden herefter godkendt. 

Godkendt 
 

3. Nyt fra… herunder elevsituation 
a. Formanden (VT) 
Under forældremøder og lign er der spurgt meget til om skolen ikke skal have en 
kostpolitik. Kalundborg kommunes sundhedsafdeling tilbyder at lave oplæg til skoler. VT 
har sagt ja til at de må komme og lave et oplæg til bestyrelsesmøde. PT koordinerer. 
 
Der er kommet en forældrehenvendelse i friskolen. Er taget med VT og PT. Der er lagt en 
plan for videre håndtering.  
 
b. Børnehave (PK) 
Børnetal: 35 (pr 2023.12.01) og 39 (pr 2024.01.01). 
Venteliste til 2024 og ser godt ud senere også. 
 
Har deltaget i ”Kumult” (kunstprojekt med Kalundborg kommune omkring ”Den Lille Prins”. 
 
Der har været pædagogisk tilsyn fra kommunen. Der har endnu ikke kommet 
tilbagemelding. 
 
Der er arbejdet med minimumsnormeringer, og vi har haft en del spørgsmål i den 
forbindelse. Kalundborg kommune har været langsomme til at svare og har ikke selv sendt 
informationer ud til de private dagtilbud. Kalundborg kommune forsætter med at optage 
børn fra den måned de fylder 3 år. Det fortsætter vi også med.  
 
b. Friskole, SFO (LJ) 
Elevtal: 191 
Pt er der TFE uge med mange fede aktiviteter som fx Avis, OCR løb, yoga på stranden og 
meget mere. 
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PK: Vi fastholder ”den røde tråd” mellem friskole og børnehave. Der er også TFE uge i 
børnehaven.  
 
Der er indført mandagsløb i børnehaven, hvor nogle af friskole-eleverne kommer og løber 
med børnehave-børnene. 
 
c) Efterskole (JG) 
Elevtal: Stadig 92! Vi regner ikke med at der på nuværende tidspunkt er nogle elever på vej 
ud. Går generelt godt. Har været på gode linieture og alle er kommet glade hjem.  
 
Der er afholdt brandøvelse og alle var ude på 2 min. 
 
Har fået ansat ny lærer, Cecilie, som starter 2023.12.01. For at dække af i perioden indtil 
2023.12.01 trækkes Stine ind til engelsk og konsulent købes ind til hjælp på re-design linien. 
 
Der var Efterskolernes dag i søndags: Det var en fin dag med mange deltagere. Har måske 
været 90-100 på besøg. Ikke lige så mange som sidste år. Vi er længere fremme i elevoptag, 
så håber/tror, at det er derfor der var færre. Der var rigtigt gode tilbagemeldinger på 
dagen. 
 
For 2026/2027 er der 4 pladser tilbage og venteliste på sport/adventure. 
De næste 2 år er sport/adventure fuldt booket. 
 
LJ: Forældredag i efterskolen en fredag eftermiddag. Forældre og elever havde nogle goder 
timer sammen. Godt for lærere at se elever og forældre sammen. Der var god opbakning. 
 
d. Medarbejderrep. (VH og AM) 
AM: Har haft foredrag med ekstern; ”Bare for sjov”. Regler for hvad man må digitalt og 
konsekvenser lovbrud. Det var rigtigt godt. 
I denne uge er der film-uge. Skal se resultaterne i biografen i næste uge. Der bliver også 
uddelt nogle priser. 
LJ og AM har været på vejlederkonference, hvor der var flere rigtig spændende oplæg – 
bl.a. om at være ung og føle sig utilstrækkelig. 
 
e. Forstander (LJ) 
Puljen til ”lokal efterskolestøtte” har vi tidligere i bestyrelsen sat et mål for, at vi skal 
uddele støtte for 180.000 kr. Det har vi nået i år, hvor vi pt. har uddelt støtte for 183.000 kr. 
 
Byggeri af servicebygning er ved at være helt færdigt. Der er ansat en midlertidig hjælper 
for at hjælpe med at samle reoler, flytte værksted og rive det gamle skur ned.  
Det bliver lagt fliser på pladsen foran bygningen medio oktober. 
Mangler kun at afslutte papirarbejdet.  
 
Der har været Brandtilsyn tidligere. Arbejder på at komme i mål med aktionerne.  
Kontaktede firma ift hjælp. Firma ville have 256.000 for arbejde (primært dokumentation). 
Vi finder umiddelbart andre løsninger. Har gået efter de konkrete aktioner i stedet.  

• Har pillet knager og opslagstavler ned i gangen foran spisesalen 
• Der skal ryddes helt omkring teknikskabet der er foran et elevværelse 
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• Der kommer ekstra dør i i SFO’en.  

 
Hvis der skal udarbejdes en brandstrategi er der en forælder, der gerne vil hjælpe og som 
kender lidt til den slags dokumenter. Vi venter på tilbagemeldingen fra det kommende 
besøg, før der besluttes yderligere. 
 
Er gået igang med at skrive en medarbejderhåndbog. Her samles alle regler, retningslinjer, 
politikker for ansatte. Arbejdet er en del af MIO-udvalget. 
 
Den 2023.11.03 er der pædagogisk dag. Her lukker skolen kl 12. Der kommer bl.a. en 
psykolog (Nicola Nyhave) ud der fortæller hvordan er forældre nu og hvordan man som 
skole/lærer kan arbejde med den ændrende forældre rolle. 
 
f. Forældrerepræsentanter 
ingen idag 
 
 
4. Nyt fra økonomiudvalg (VT, LJ) 
Økonomiudvalget er blevet enige om at droppe et møde fremadrettet, da der ikke sker 
meget fra august til september. 
 
Ikke meget nyt siden sidste bestyrelsesmøde. August ændrer ikke på samlede billede. 
 
Vi har dog krydset datogrænsen (2023.09.05) for efterregulering ift elevtallet. Pr. 
2023.09.05 var der 193 elever i friskolen imod 191 sidste år. Da flere elever end sidste år 
fåes positiv efterregulering. I budget for året er der dog 196 elever. Der er taget højde for 
det mindre elevtal i de forecast der dagligt arbejdes med. 
 
Til og med august er der øget indtægter på 385.126 kr ift budget. Dette skyldes primært 
indmeldelsesgebyr til efterskolen samt kommunalt tilskud til børnehaven 
(engangsbetaling). 
 
Kommunerne for fremadrettet et højere bloktilskud for at kunne leve op til 
minimomsnormeringerne. Det er kommunerne selv der vælger, om og hvordan dette 
forhøjede bloktilskud også giver et forhøjet kommunale tilskud til de private 
daginstitutioner. Vi kan endnu ikke få svar på dette spørgsmål. 
 
Byggeprojektet blev gennemgået. Det bliver ca. 150.000 mere end budget. (arkitekter, 
flytning af multibane og sikring af skrænter). Der er dog brugt mindre på indkøb af inventar 
(sat 300.000 kr af, men har realiseret 176.000 kr. pt.). 
 
Næste år aktiveres afskrivningen, så øget belastning til budgettet. I år vil den være positiv, 
da afskrivningen ikke startes til forventet tid. 
 

 

5. Forhøjelse af indmeldelsesgebyr og skolepenge for efterskole. (LJ) 
Indmeldelsesgebyr efterskole: 
Der kommer nye (2023.10.01) gebyr-satser på mobilepay for erhvervsdrivende. 
Indmeldelsesgebyrer for 2400 kr kommer til at give ca 24 kr til mobilepay.  
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Forslag: At hæve indmeldelsesgebyret til 3000 kr. Flere andre efterskole har 
indmeldelsesgebyr på 3000-3500 kr. 
Argument: Der kommer øgede udgifter til næste år. Alting stiger, bl.a. rejser, mad og ekstra 
personale i børnehaven. 
Efterskoleforeningen anbefaler 1500 kr. (det skal stå i mål med de administrative udgifter 
og man skal skelne imellem depositum eller indmeldelsesgebyr). Vi hører ingen 
kommentarer omkring indmeldelsesgebyr. Flere andre skoler tager desuden gebyr for at 
stå på venteliste, hvilket vi pt ikke gør. 
 
Skolepenge for efterskole: 
Skolepenge er sat til 3140 kr/måned (fra 24/25). 
Forslag: Sættes op til 3190. Indtægt på knap 180.000 for skoleår (næste år kun halvdelen). 
Ligger stadig under Odsherred efterskole, men stadig over mange andre. Men alt er med i 
TFE’s betaling (all inclusive). Specielt priserne på rejserne er steget voldsomt, og vi vil gerne 
fremadrettet kunne tilbyde samme ture. 
 
Vi har en slidt skole risikerer at koste efterskole elever på sigt. 
 
Vi skal være opmærksomme på at efterskolen ikke skal betale alle stigende omkostninger 
på skolen og børnehaven. Dette skal diskuteres på økonomi-seminar i oktober. 
 
Meget er med i prisen. Der skal stadig være åbenhed om hvad der er med i prisen. 
 
Forhøjelse af indmeldelsesgebyr og skolepenge er vedtaget. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Godkendt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Godkendt 

6.  Godkendelse af kursusplan for efterskolen 2024/2025 
Gennemgået. Lægger op til igen at køre parallelt imellem friskole og efterskole. 
Den forskudte start i år (efterskole startede en uge før friskolen) var godt ift efterskole 
elever, men skidt ift lærer og personale. 
Kursusplanen blev godkendt. 
 

 
 
 
 
 
Godkendt 

7. Godkendelse af ferieplan for friskolen 2024/2025 
Gennemgået. 
Kommentar: Bliver en lang juleferie. 
Datoen 2024.06.06 (imellem grundlovsdag og pinse) er der sandsynlighed for at mange vil 
tage fri. Mulighed for at lave pædagogisk dag eller lignende.  
 
Ferieplanen blev godkendt. 
 

 
 
 
 
 
Godkendt 

8. Tillægsløn til lærere 
Bestyrelsen skal hvert år vurdere om der skal laves en hensigtserklæring på løntillæg ift 
lærer lønninger. To gange i VT’s tid i bestyrelsen er den blevet udmøntet. En gang som fast 
beløb og en gang som procentsats. Den ene gang hvor efterreguleringen var stor. 
LJ bestemmer ift. Overskudsgrad, om det skal udmøntes. 
 
LJ vil gerne hvis beløbet er til det.  
Alternativt forslag: Når budgettet er lagt kunne man se på det. 
Alternativt forslag: Hvis der er lille beløb, kan LJ forhandle med TR om at kun nogle lærere 
skal have. 
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Bestyrelsen vil gerne udstikke rammen, men med det forventet overskud for kommende år 
giver det ikke mening. 
 
De senere år har der været lavet hensigtserklæring på 2-3%. (1/2 fast tillæg og 1/2 %sats). 
 
Et overskud på 300.000 x 3% fordelt på 40 lærere, giver så lille et beløb at det ikke vil give 
det store. Vurderet at et for lille beløb vil være at gøre nar af folk. 
 
Bestyrelsen ville gerne give lønstigning. Men rammerne er pt ikke til det. Lønstigning skal 
bringes op på økonomi seminar. 
 
Konklusion: Der fastsættes ikke ramme til det i år ift. skolens økonomi.  
9. Selvevaluering for efterskolen og friskole 
Fællesskab og fastholdelse af elever er temaet igen i år. 
JG: Der er styr på det. Bruger elektronisk system der giver ”besked” når noget skal gøres. 
Læs på nettet. Der skal lægges planer for evaluering. Det bliver der gjort. 
TP: Kan vi se at fokus på fastholdelse af elever har virket (da alle 92 elever i skrivende stund 
stadig er på skolen)? Sv: Nogle tiltag virker, men kan nok ikke tage æren for det hele.  
 
På friskolen er vi lidt mere bagud. Der skal laves undervisningsmiljø-evaluering i efteråret. 
Det er et lovkrav at det skal laves. Revisoren tjekker at det ligger på hjemmesiden. 
 
Udskyder punktet til et kommende møde ift evaluering. Vi skal have revideret den 
evalueringplan der er flere år gammel. LJ er i fuld gang med opgaven. 
 
Punktet udsat. 
 

 

10. Tilbagemeldinger fra afholdte forældremøder 
3 blokke (indskoling, mellemtrin og overbygning) Der er ikke afholdt for 6 kl. endnu grundet 
sygemeldt klasselærer. 
 
Der var generelt rigtig gode tilbagemeldinger fra alle forældremøder. Det blev blandet 
snakket om iPads og fødselsdagsgaver i de mindre klasser og alkoholpolitik i de større 
klasser. 
 

 

11. Evaluering af sensommerfest 
MBH: Syntes der mangler drejebog for festen. 
Enighed om at festen gik godt. Det var nogle gode aktiviteter eleverne havde lavet. 
Sidste år brugte lærere for mange ressourcer på forberedelsen. Virkede bedre i år. 
 
MBH/JF/SKJ laver drejebog ud fra erfaringerne. TP kigger efter hvad der var overleveret fra 
Bibi fra forrige år (red: er fundet og sendt til MBH og SKJ). 
 
Der var ingen tilmelding i år? Skal der det? Sv: Det kommer i drejebog, som skal placeres på 
intra. 

 

12.  Planlægning af juletræsfest, herunder opfølgning på bestyrelsesrepræsentantens 
møde med indskolingens forældre 
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TP: Afventede de nye forældreråd, mangler lige de sidste navne fra PT. 
 
Repræsentant fra børnehave?: PK giver TP besked.  
Prøver at holde mødet omkring uge 42... (erfaring fra forrige år; de ville gerne vide 
det/igang deromkring).  
Festen bliver afholdt onsdag d. 2023.12.13. Lucia er med. 
 
13. Uddelegering af lønforhandling for forstander og afdelingsledere til økonomiudvalget. 
Kan vi uddelegere til økonomiudvalget ift at håndtere lønforhandlingen? Dette for at gøre 
det mere effektivt og kan svare hurtigere.  
 
Det blev vedtaget at økonomiudvalget kan håndtere lønforhandlingen selv. 

 
 
Godkendt 

14. Evt 
 
IPAD’s har været diskuteret flere gange, blandt andet på generalforsamling sidste år. 
LJ: Til forældremødet i 0 kl. blev det fortalt at ipaden foreløbig skal blive på skolen. 
Der var god respons på selve mødet.  
Det kan senere diskuteres om dette også skal være gældende når klassen bliver til 1. kl. og 
2 kl.  
Der er stadig enighed om at IPAD er et godt arbejdsredskab. 
AM: Vi kan godt være med at blokere adgange og styre hvad der kommer på. 
VT: Gode erfaringer med at bruge det som del af børnenes penalhus.  
TP: Der bør laves kommunikation omkring frikøb. 
LJ: Frikøb vil ikke være muligt. Vi brugte alt for mange ressourcer på dette sidste gang, og 
som skole der sælger en iPad, kommer vi til at hænge på to års reklamationsret. Det ønsker 
vi ikke at have på en tre år gammel iPad. iPads der ikke er udløbet af leasingperioden, kan 
desuden ikke frikøbes uden så store gebyrer på at hæve leasingaftalen, at det meget bedre 
kan svare sig at købe en ny iPad.  
Forslag fra AM til formulering. LJ sender kommunikation ud ang. dette. 
 
 

 

 
Underskrift 

• Hvis man har deltaget i bestyrelsesmødet, bekræfter man mødets indhold ved underskrift på 
referatet. 

• Hvis man ikke har deltaget i bestyrelsesmødet, bekræfter man ved underskrift, at man ikke har 
deltaget i mødet. 

 
 
 
 


